
Zápis ze schůze Hlavního výboru ČDS 
Praha, VŠE v Praze, 2015-10-20 

 

Přítomni:  Boris Burcin, Klára Hulíková Tesárková, Jitka Langhamrová, Petr Mazouch, Luděk Šídlo  

Omluveni:  Olga Kurtinová, Petr Wija, Dagmar Dzúrová 

Hosté:  Markéta Pechholdová , zástupci firmy GUARANT International (Ivo Miksa a Michal Chmel), 

zástupci SDK (Robert Křesťan, Vojtěch Horník a Patrik Lenz) 

 

HV ČDS na své chůzi projednal následující body: 

1. Výzva k podání přihlášky na uspořádání světové/evropské konference 

 na HV ČDS se obrátila firma GUARANT International, které byl dán prostor na schůzi HV 
k prezentaci možnosti uspořádání světové (IUSSP)/evropské (EAPS) demografické konference 
v Praze; 

 diskutovány 2 možnosti: 

 potenciální podání kandidatury pro konferenci IUSSP na rok 2021, což je ale výrazně 
finančně náročné a de facto nereálné 

 podání kandidatury na uspořádání konference EAPS na rok nejspíše 2018, případně 2020 

 závěr: HV pověřuje Markétu Pechholdovou z VŠE získáním oficiálního dokumentu, který bude 
obsahovat podmínky EAPS pro konání takovéto konference; po prostudování tohoto dokumentu 
bude tato otázka dále řešena, ale aktuální stanovisko HV je negativní  

2. Rekapitulace úkolů z předchozích schůzí: 

 Pokračující úkoly ze schůze 2015-06-09 a základní informace: 

- z 17 pokračujících úkolů: 3 vyřešeny, 1 převeden jako jiné/nový úkol, 6 úkolů rozpracováno, a 
2 úkoly prozatím nesplněny; 5 úkolů převedeno mezi „dlouhodobé úkoly“, které vyžadují 
koncepční práci dlouhodobého charakteru 

- ČDS bude participovat na Dnech geografie jako podílející se organizace (od 23. 11. 2015 na 
PřF UK) 

- byly diskutovány první kroky, které byly učiněny v otázce možnosti spolupráce s jinými 
odbornými společnostmi, otázka motivačních prvků pro členství v ČDS apod.  

 Pokračující úkoly ze schůze 2015-07-24 a základní informace: 

- z 12 zadaných úkolů: 7 vyřešeno, 3 úkoly rozpracovány, 1 převeden mezi „dlouhodobé úkoly“ 
a 1 prozatím odsunut na pozdější dobu z důvodu menší aktuální nutnosti vyřešení  

- pokračující úkoly se týkají zajištění prosincového diskusního večera, participace ČDS na akci 
25 let Rady vědeckých společnosti AV ČR a semináře pro novináře 

- HV touto cestou také informuje, že podal 2 žádosti o dotace na AV ČR na rok 2016 – žádost o 
dotaci na nové webové stránky Společnosti a žádost o dotaci na vyhlášení soutěže o nejlepší 
závěrečnou práci v oboru demografie; o (ne)poskytnutí dotace bude HV své členy informovat 



3. Nová sekretářka Společnosti 

 Paní Jarmila Tesková informovala předsedkyni Společnosti o svém rozhodnutí dále nevykonávat 
funkci sekretářky Společnosti – HV tuto informaci akceptuje a schválil novou sekretářkou paní 
Danu Zachariášovou z VŠE 

 HV požádal paní Teskovou o předání veškeré agendy nové sekretářce do konce listopadu 2015, 
která následně provede (za pomoci pomvědek z VŠE a studentů ze Studentského demografického 
klubu) revizi databáze členské základny 

 pro komunikaci za Společnost bude nová sekretářka používat výhradně nový e-mail HV 
Společnosti (hlavni.vybor.cds@gmail.com)  

4. Role Studentského demografického klubu (SDK) 

 představitelé SDK projevili zájem více se zapojit do dění ČDS – HV ČDS a SDK se dohodli, že 
společné aktivity se budou týkat přípravy prosincového diskusního večera, pomoci při revizi 
členské základny, vytvoření návrhů pro rozšíření motivační prvky k členství ve Společnosti apod. 

 tím, že SDK dle jejích stanov spadá pod ČDS, tak i členové SDK by měli být členy ČDS, proto vedení 
SDK bylo vyzváno, aby udělalo revizi své členské základy, a následně rozeslalo informaci, že 
členové SDK by se měli stát členy ČDS 

 HV odsouhlasil, aby členové SDK, kteří budou aktivně podílet na práci Společnosti, 
především při revizi členské základny, aktivní pomoci při konání akcí apod., mají nárok 
na odpuštění zaplacení členských příspěvků; bude řešena i možnost začlenění 
Dobrovolnického programu na PřF UK do těchto aktivit v rámci  

 vedení SDK předá vždy na první schůzi HV daného kalendářního roku seznam členů SDK, 
kterým by měl být takto členský příspěvek odpuštěn (jmenovitý seznam se 
zdůvodněním, tj. přehledem o konkrétních aktivitách uskutečněných v rámci 
Společnosti) 

 HV uhradí poplatky (webhosting) spojené s fungováním webu SDK 

5. Přijetí přihlášek nových členů ČDS  

 Bylo předloženo osm nových přihlášek – navrhované nové členy HV odsouhlasil  

6. Vztah ČDS a ČSÚ 

 HV vyjádřil eminentní zájem o doplnění členské základny Společnosti z řad zaměstnanců ČSÚ, kde 
vidí nemalý potenciál pro zlepšení fungování Společnosti. 

 HV v rámci vytváření systému benefitů pro své členy osloví odpovědné pracovníky ČSÚ s dotazem 
na možnou slevu předplatného časopisu Demografie pro členy ČDS 

7. Ostatní 

 Další schůze HV se uskuteční 1. 12. 2015 od 13:00 hodin na VŠE 

  

 Zapsal: Luděk Šídlo 

Schválili: Jitka Langhamrová, Boris Burcin 
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